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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Bártfai-Mager Andrea, tárca nélküli miniszter 
(nemzeti vagyon kezeléséért felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért hozza kényelmetlen helyzetbe a 
miniszterelnököt veszélyhelyzet idején?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

A miniszterelnök 2020. január 9-én tartott nemzetközi sajtótájékoztatóján beszélt a Mátrai Erőmű
tervezett  megvásárlásáról  is.  A  miniszterelnök  akkor  úgy  fogalmazott,  hogy  az  ügylet  még
folyamatban van, „megállapodások születtek, de jogilag ez nincsen levezényelve, és még mind a két
fél visszaléphet”, de ha lezárul az ügylet, akkor azt transzparenssé is teszik.

A miniszterelnök egészen pontosan úgy fogalmazott január 9-én, hogy az ügylet megvalósításának
aktuális állapotára tekintettel „idő előtti volna az információknak a teljes körű nyilvánossága, de ez
meg fog történni”.

Az OPUS Globál Nyrt. 2020. március 26-án közzétett tőzsdei közleményében egyértelművé tette,
hogy  az  ügylet  lezárult,  az  MVM  Zrt.  honlapján  pedig  további  információk  jelentek  meg  a
vételárról,  annak  megoszlásáról  az  eladó  felek  között,  valamint  a  Mátrai  Erőmű  működéséhez
biztosítandó hitelkeret nagyságáról.

Mindez  azonban  nem  fedi  le  azt  a  miniszterelnöki  ígéretet,  hogy  az  ügylettel  kapcsolatos
információk  teljes  körűen  nyilvánosságra  kerülnek.  Így  a  korábban  is  felmerült,  de  meg  nem
válaszolt  kérdések  továbbra  is  aktuálisak,  valamint  folyamatban  vannak  olyan  közérdekű
adatigénylési eljárások, amelyek – az elmúlt évek bírósági jogértelmezése és gyakorlata alapján
alappal  feltételezhető  módon  –  az  MVM  Zrt.  pervesztességével  és  költségviselésével  fognak
végződni.

Úgy gondolom, hogy helytelen az a gyakorlat, ha egy kormányfő ígéretét az irányítása alá tartozó



apparátus nem vagy nem megfelelően hajtja végre, a jelenlegi veszélyhelyzet idején pedig különös
jelentősége  lehet  a  kormány  szavahihetőségének.  Ennek  erősítéséért  pedig  Ön  is  tehet,  ha
gondoskodik  arról,  hogy a  tulajdonosi  joggyakorlása alá  tartozó  MVM Zrt.  biztosítsa  a  Mátrai
Erőmű megvásárlásával kapcsolatos információknak a teljes körű nyilvánosságát, ahogyan arra a
miniszterelnök korábban ígéretet tett.

A kifejtettekre tekintettel kérdezem:

Milért hozza kényelmetlen helyzetbe a miniszterelnököt veszélyhelyzet idején? Miért ad alapot a
miniszterelnök szavahihetőségének megkérdőjelezésére? 

Mikor  tesz  eleget  az  MVM  Zrt.  a  Mátrai  Erőmű  Zrt.  megvásárlásával  kapcsolatban
megfogalmazott közérdekű adatigényléseknek? 

Tisztelettel várom válaszát.
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